
Protokół Nr  LXII 

z sesji Rady Gminy Wolanów z dnia 22 września 2023 roku 

Ad. 1 

Przewodniczący Rady Gminy Wolanów Jacek Murawski o godz. 9.00 otworzył LXII sesję 

Rady Gminy Wolanów. Powitał Panią Wójt, Panią Sekretarz, Państwa Radnych oraz Sołtysów 

przybyłych na sesję. Następnie zgodnie z listą obecności poinformował, że w sesji uczestniczy 11 

radnych, 4 radnych nieobecnych, co stanowi kworum niezbędne do prowadzenia obrad oraz 

podejmowania prawomocnych uchwał (lista obecności w załączeniu).  

  

Ad. 2 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy odczytał proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu  obrad z poprzedniej sesji.   

4. Informacje Komisji o ich pracach między sesjami Rady.  

5. Sprawozdanie Wójta z pracy w okresie między sesjami.  

6. Wnioski i zapytania radnych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej 

Gminy Wolanów na lata 2023 – 2033. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w Uchwale budżetowej na rok 2023. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Komendzie Wojewódzkiej Policji w Radomiu. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminnemu Centrum Kultury i Bibliotece w Wolanowie. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 

Gminnemu Centrum Kultury i Bibliotece w Wolanowie. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie udzielenia pożyczki Gminnemu 

Centrum Kultury i Bibliotece w Wolanowie. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia Regulaminu głosowania w wyborach ławników do 

sądów powszechnych. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Przysusze. 

15. Wolne wnioski i informacje.  

16. Zamknięcie obrad. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie 

proponowany porządek obrad, gdzie w głosowaniu jawnym porządek został przyjęty jednogłośnie 

przy 11 głosach „za” przez Radę Gminy Wolanów. 

 

Ad. 3 

Do protokołów z poprzednich sesji nie zgłoszono uwag. 

W głosowaniu jawnym przy 11 głosach „za” protokół Nr LXI  z sesji Rady Gminy Wolanów 

z dnia 31 sierpnia 2023 roku został przyjęty jednogłośnie przez Radę Gminy Wolanów. 

 

Ad. 4 

Przewodnicząca Komisji Oświaty Kultury Sportu i Zdrowia Pani Jolanta Gutkowska 

poinformowała, że w dniu 18 września odbyło się wspólne posiedzenie Komisji stałych Rady Gminy 

Wolanów Przedstawiono materiały przygotowane na sesję Rady Gminy. Wszystkie zostały 

zaopiniowane pozytywnie jednogłośnie. Poruszono również tematy związane ze sprawami bieżącymi 

gminy.  
Przewodniczący Komisji doraźnej ds. zaopiniowania kandydatów na ławników Pan Marek 

Małysa poinformował, że zadaniem Komisji było ustalenie, czy zgłoszenia kandydata na ławnika 

wpłynęło w terminie oraz czy spełnia wymagania formalne. Komisja stanowisko wypracowała i 



przyjęła na posiedzeniu w dniu 18 września 2023 roku. 

 
Ad. 5 

Wójt Gminy Wolanów Pani Ewa Markowska – Bzducha przedstawiła sprawozdanie z pracy w 

okresie między sesjami, informując: „Od ostatniej sesji zwyczajnej w dniu 31 sierpnia 2023 r. 

głównie koncentrowaliśmy się na uruchomieniu i realizacji kolejnych inwestycji zaplanowanych na 

bieżący rok budżetowy oraz realizowaliśmy zadania stałe i okresowe przypadające na ten moment 

roku.  

Między innymi podpisaliśmy umowy na projektowanie dróg procedurą ZRID z zastosowaniem tzw. 

Specustawy drogowej w Zabłociu Górnym, w Chruślicach od powiatowej dawnej betonówki koło 

pomnika w stronę Chruślic, w Strzałkowie obok remizy, za łączną kwotę po negocjacjach 426 564 

zł. Mamy również wykonawcę do projektu ulicy Spacerowej za 229 000 zł. Po zapewnieniu w 

budżecie środków będziemy mogli podpisać umowę. 

Niezmiennie intensywnie prowadzimy prace na inwestycjach wodociągowo-kanalizacyjnych, które 

powinny zakończyć się w listopadzie. W Ślepowronie wreszcie wykonawca odbudował drogę po 

budowie kanalizacji. Nadal nie mamy też przyłączy energetycznych do przepompowni ścieków i 

ściekomierza, które ma wykonać PGE.  

Wykonawca zakończył prace termomodernizacyjne w starszej części budynku PSP w Mniszku. 

Dobiegają końca montaże instalacji fotowoltaicznych, obecnie trwają formalności z PGE związane 

ze zwiększeniem przydziału mocy, niektóre potrwają nawet do przyszłego roku.  

W Bieniędzicach wykonawca na chwilę obecną jeszcze nie uzyskał pozwolenia na budowę obiektu.   

Podobna sytuacja jeśli chodzi o boiska, tu również jeszcze ostatnie dokumentacyjne kwestie. Ale 

mamy wspaniałą wiadomość – są wyniki naboru wniosków do Programu „Sportowa Polska” na 

wnioskowane 3 mln zł do pełnego sfinansowania infrastruktury sportowej, otrzymaliśmy 2,6 mln zł. 

Złożyliśmy również wniosek do MEiN na boisko w Mniszku, wiec może jeszcze otrzymamy część 

kwoty zbliżającej nas do pełnego sfinansowania tej inwestycji. 

Dobiegły końca prace ziemne na skwerku komunikacyjnym, pozostało wykonanie małej architektury 

w postaci ławek i pergoli, ale jak Państwo wiedzą już uruchomiliśmy parking, żeby ułatwić 

mieszkańcom korzystanie z gminnych obiektów. 

Budynek GOKu i remizy planujemy oficjalnie otworzyć 1 października o godz. 17, łącząc otwarcie 

z obchodami dnia seniora. Już dziś serdecznie Państwa zapraszam na to wydarzenie.  

Wykorzystując przypływ środków kończymy doraźne prace remontowe na drogach oraz zaczynamy 

większe zakresy na Leśnej w Garnie oraz w przy lesie Sławno-Franciszków gdzie wykonawca 

odsuwa termin rozpoczęcia. Rozpoczęliśmy już przecinkę gałęzi nad drogami gminnymi w sławnie, 

Wacławowie, Bieniędzicach, Jarosławicach,  kolejne będą w Zabłociu, Wymysłowie i kolejnych 

zgłoszonych miejscowościach.  

W dniach 9-27 października będą montowane nowe wiaty przystankowe wzdłuż drogi krajowej.  

Wykonawca modernizacji świetlicy w Mniszku przejął obiekt. Czas ma do końca listopada.  

Podpisaliśmy 20 września porozumienie samorządów Miasta Radom, Powiatu radomskiego, gminy 

Kowala i gminy Wolanów w sprawie budowy odcinka 160 m łączącego ulicę Małcużyńskiego z 

droga powiatową. W poniedziałek ma być sesja na której miasto Radom wprowadzi do budżetu 

zadanie i MZDiK będzie mogło ogłosić przetarg.  

W dniu 18 września złożyliśmy wniosek do kolejnej 9 edycji Rządowego Programu Inwestycji 

Strategicznych Polski Ład dotyczącej wymiany lamp nieenergooszczędnych na LED na kwotę 2 250 

000 zł, w tym dofinansowanie wynosi 1368 000 zł. Wkład własny 882 000 zł. Od 1 października 

rezygnujemy z przerwy nocnej w oświetleniu ulicznym na czas zimowy, który jest trudniejszy na 



drogach. Na przełomie września i października powinniśmy ogłosić przetarg na budowę kolejnych 

odcinków oświetlenia wcześniej zaprojektowanych. 

Jeśli chodzi o oświetlenie modernizację oświetlenia na b.r. to już podpisaliśmy umowy 

z wykonawcami i lada moment powinno być widać prace w terenie.  

Z dobrych wiadomości z WFOŚiGW otrzymaliśmy kolejne dofinansowanie na wymianę pokryć z 

azbestu w kwocie 35 969, co pozwoliło nam zabrać od mieszkańców kolejne ilości.   

Na koniec zapraszam Państwa serdecznie w niedziele 1 października na otwarcie nowej siedziby 

GCKiB, na godz. 17.00. I bardzo też jeszcze raz chcę podziękować wszystkim sołectwom i naszym 

Zespołom Śpiewaczym Wolanianki i Bieniędzice, które aktywnie zaangażowały się w Wolanów Food 

Festiwal. Sołectwom bardzo dziękuję za piękne wieńce dożynkowe, które przygotowały Kowala 

Duszocina, Waliny, Garno, Strzałków, Mniszek, Rogowa, Sławno, Wacławów a KGW ze Sławna, 

Garna, Wawrzyszowa, Kolonii Wawrzyszów, Jarosławic, Chruślic, Rogowej i z Mniszka za piękne 

stoiska z poczęstunkiem.” 

 

Ad. 6 

W danym punkcie posiedzenia nie odnotowano wniosków ani zapytań. 

 

Ad. 7 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2023 – 2033.  

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXII/447/2023 w sprawie wprowadzenia 

zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Wolanów na lata 2023 – 2033 została przyjęta 

jednogłośnie 11 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 8 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

zmian w Uchwale budżetowej na rok 2023. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXII/448/2023 w sprawie zmian w 

Uchwale budżetowej na rok 2023 została przyjęta jednogłośnie 11 głosami „za” (uchwała w 

załączeniu). 

 

Ad. 9 

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel odczytał projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Komendzie Wojewódzkiej Policji w Radomiu. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXII/449/2023 uchylenia uchwały w 

sprawie udzielenia pomocy finansowej Komendzie Wojewódzkiej Policji w Radomiu w sprawie 

została przyjęta jednogłośnie 11 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 10 

Skarbnik Gminy Pan Dariusz Gocel odczytał projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały 

w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminnemu Centrum Kultury i Bibliotece w Wolanowie. 

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXII/450/2023 w sprawie uchylenia 



uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminnemu Centrum Kultury i Bibliotece w 

Wolanowie została przyjęta jednogłośnie 11 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 11 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

uchylenia uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminnemu Centrum Kultury i 

Bibliotece w Wolanowie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXII/451/2023 w sprawie uchylenia 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej Gminnemu Centrum Kultury i Bibliotece w 

Wolanowie została przyjęta jednogłośnie 11 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 12 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

uchylenia uchwały w sprawie udzielenia pożyczki Gminnemu Centrum Kultury i Bibliotece  

w Wolanowie. 

Do przedstawionego projektu uchwały nie wniesiono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały 

w ww. sprawie, gdzie w głosowaniu jawnym Uchwała Nr LXII/452/2023 w sprawie uchylenia 

uchwały w sprawie udzielenia pożyczki Gminnemu Centrum Kultury i Bibliotece w Wolanowie 

została przyjęta jednogłośnie 11 głosami „za” (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 13 

Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski przedstawił projekt uchwały w sprawie 

ustalenia regulaminu głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych.   

Do ww. projektu uchwały nie zgłoszono uwag ani zastrzeżeń. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie ww. projekt uchwały, gdzie  

w głosowaniu jawnym uchwała Nr LXII/453/2023 w sprawie ustalenia regulaminu głosowania  

w wyborach ławników do sądów powszechnych została podjęta jednogłośnie 11 głosami „za”  

(uchwała w załączeniu). 

 Następnie zaproponowano Komisji Skrutacyjnej następujących radnych, którzy wyrazili 

zgodę na pracę w ww. komisji: 

1. Pan Marek Małysa 

2. Pani Jolanta Gutkowska 

3. Pan Rafała Czubak 

 

W wyniku ukonstytuowania się na przewodniczącego wybrano Pana Marka Małysę. 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie proponowany skład osobowy Komisji, gdzie  

w głosowaniu jawnym jednogłośnie powołano komisję w składzie: 

1. Pan Marek Małysa - przewodniczący 

2. Pani Jolanta Gutkowska - członek 

3. Pan Rafał Czubak - członek 

  

Pan Marek Małysa przedstawił Stanowisko Komisji ds. zaopiniowania kandydatów na 

ławników z dnia  18 września 2023 r. (opinia w załączeniu) 

 Następnie Komisja Skrutacyjna rozpoczęła swoje działanie w związku z przeprowadzeniem 

głosowania tajnego. 

 Po przeprowadzeniu głosowania Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej Pan Marek Małysa 

odczytał protokół z ustalenia wyników głosowania w wyborach ławników do sądów powszechnych 

sporządzony na sesji w dniu 22 września 2023 r. na kadencję 2024 – 2027  (protokół w załączeniu). 

 



Ad. 14 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Murawski poddał pod głosowanie projekt uchwały  

w sprawie wyboru ławnika do Sądu Rejonowego w Przysusze. 

W głosowaniu jawnym przy 11 głosach „za” uchwała Nr LXII/454/2023 w sprawie wyboru ławnika 

do Sądu Rejonowego w Przysusze została podjęta jednogłośnie (uchwała w załączeniu). 

 

Ad. 15 

W danym punkcie posiedzenia głos zabrała Pani Małgorzata Szczepaniak Sekretarz Gminy, 

informując, że zgodnie z postanowieniem Komisarza Wyborczego w Radomiu I z dnia 18 sierpnia 

nastąpiła zmiana w podziale Gminy Wolanów na stałe obwody głosowania. Oprócz sześciu 

dotychczasowych obwodów powstały nowe w m. Strzałków, Wawrzyszów, Kolonii Wawrzyszów 

oraz w Chruślicach. Sekretarz zaapelowała o sprawdzenie w Centralnym Rejestrze Wyborców, w 

którym obwodzie jesteśmy umieszczeni.   

  

Ad. 16 

 

 Z uwagi na wyczerpany porządek obrad Przewodniczący Rady Gminy Pan Jacek Murawski 

podziękował za udział w posiedzeniu, po czym zamknął LXII sesję Rady Gminy Wolanów o godz. 

10.00. 

 

 

 

Protokolantka Przewodniczący Rady Gminy Wolanów 

 

Monika Musiałek      Jacek Murawski 


